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Po spotkaniu z wiceministrem
Kwestię podwyżek wynagrodzenia lekarzy i lekarzy dentystów na podstawie ustawy1.
z dnia 8 czerwca 2017 r. o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia
zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych.
Samorząd lekarski wyraził niezadowolenie zarówno z trybu prac nad ostatnią
nowelizacją tej ustawy, w tym z powodu marginalizacji głosu środowiska, jak i jej
ostatecznego brzmienia. Ministerstwo wskazało, że jest możliwość prowadzenia
dalszych rozmów na temat wynagrodzeń. Minister Miłkowski oświadczył, że mają
zielone światło polityczne dla postulatu 7% PKB na ochronę zdrowia w roku 2027.
Minister oświadczył również, że istnieją różne, warte rozważenia warianty
wprowadzania dalszych podwyżek – np. ewentualne zwiększenie wynagrodzenia
minimalnego musiałoby być zdaniem Ministra połączone z obniżeniem wynagrodzeń
lekarzy, których wynagrodzenia przewyższają znacznie minimalny pułap. Wspomniał
też o rozszerzeniu widełek płac w tych grupach zawodów medycznych, w których
istnieje szczególnie duże zapotrzebowanie na pracę określonej grupy specjalistów.
Przyznawanie prawa wykonywania zawodu lekarzom spoza UE w uproszczonym trybie2.
i zaskarżenie dotyczącej tego zagadnienia uchwały NRL przez Ministra Zdrowia do
Sądu Najwyższego. Minister Miłkowski stwierdził, że przyznawanie uprawnień tym
lekarzom nie jest systemowym pomysłem Ministerstwa Zdrowia na uzupełnienie
braków personelu medycznego. Minister poinformował, ze do Ministerstwa wpłynęło
około 500 wniosków o zgodę na wykonywanie zawodu, z tego około 240 postępowań
już się zakończyło. Jak wskazał Minister, sprawa trafiła do Sądu Najwyższego, bo były
skargi pracodawców, którzy uważali, że wymogi stawiane przez izby lekarskie
naruszają przepisy. Spotkanie z MZ nie przyniosło żadnych konkretnych uzgodnień co
do tej kwestii.
Analiza sytuacji świadczeniodawców realizujących kontrakty z Narodowym Funduszem3.
Zdrowia w czasie epidemii, w szczególności w zakresie "odrabiania" kontraktu oraz
prawidłowej wyceny świadczeń. Ten punkt omówiono wspólnie z punktem dotyczącym
reformy tabeli punktowej będącej podstawą wyceny kontraktów stomatologicznych.
Minister Miłkowski obiecał, że zorganizuje spotkanie poświęcone temu zagadnieniu.
NRL poinformowała o jednostronnie przerwanym przez NFZ procesie wdrażania,
wcześniej uzgodnionej „mapy drogowej” dotyczącej zmiany tabeli, jak też o wycenie
świadczeń zastępujących amalgamat. Z decyzji Ministra Miłkowskiego Prezes AOTMiT
zaproponował termin spotkania z udziałem Ministra, AOTMiT, wiceprezesa NFZ
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i Wiceprezesa NRL Andrzeja Cisło.
Zorganizowanie debaty poświęconej wypracowaniu modelu kształcenia4.
podyplomowego lekarzy dentystów. Poruszono m.in. temat niewielkiej liczby
rezydentur przyznawanych lekarzom dentystom, skomplikowanych zasad wypłaty
wynagrodzenia dla kierowników specjalizacji – Minister Miłkowski przyznał, że
biurokracji przy wypłacie wynagrodzenia dla kierowników specjalizacji jest
zdecydowanie za dużo, Ministerstwo to już o tym wie i jest gotowe do rozmów, aby
uprościć te zasady. Dyskusja na temat zmiany modelu kształcenia w medycynie, w tym
możliwego ograniczenia liczby specjalizacji wymaga odrębnego omówienia
na osobnym spotkaniu.
Wydawanie nowego dokumentu „prawo wykonywania zawodu” lekarza i lekarza5.
dentysty. Minister wyjaśnił, że procedowana niedawno w Parlamencie ustawa
o zmianie ustawy o Agencji Badań Medycznych ma na celu umożliwienie tego, aby
Naczelna Rada lekarska przejęła obowiązki emitenta dokumentu PWZ dla lekarzy
i lekarzy dentystów wynikające z ustawy o dokumentach publicznych. Ministerstwo
Zdrowia zapewniło, że są na to zabezpieczone odpowiednie środki finansowe, które –
mogą być wypłacane na rzecz izb lekarskich nie tylko raz w roku – tak jak to jest
obecnie - ale nawet w systemie wypłaty co kwartał. Do tego Ministerstwo potwierdziło,
że nowe dokumenty będą wydawane wyłącznie osobom, które dopiero ubiegają się
o PWZ lekarza, co oznacza, że nie jest przewidywana wymiana wszystkich „starych”
dokumentów PWZ. Naczelna Izba Lekarska zadeklarowała, że ma już szczegółowo
opracowany dokument nowego PWZ i chciałby go przedstawić Ministerstwu Zdrowia.
Uzgodniono, że zostanie to zrobione w trybie roboczym.


